

VARHAISKASVATUKSEN ASIAKASMAKSUT

Sivltk 28.03.2017 § 19

Laki varhaiskasvatuksen uusista asiakasmaksuista (1503/2016) on tullut voimaan 1.3.2017. Laiki koskee kunnan järjestämää päiväkotija perhepäivähoidosta perittäviä maksuja.

Maksujen määräytymisen perusteet säilyvät pääosin ennallaan, mutta tuloarvoja korotetaan jonkin verran pienituloisten perheiden kohdalla. Enimmäismaksu on 290 euroa, kuten nykyisinkin, maksutonta varhaiskasvatusta annetaan samoin perustein kuin nykyäänkin ja alin perittävä maksu on jatkossa 27 euroa. Toisesta lapsesta perittävä maksu muuttuu siten, että se on enintään 90% ensimmäisen lapsen maksusta, maksimissaan 261 euroa. Seuraavien lasten maksu on edelleen 20% nuorimman lapsen maksusta eli enintään 58 euroa. Määrättäessä muiden kuin nuorimman lapsen maksua käytetään määräytymisen perusteena nuorimman lapsen laskennallista kokoaikaisen varhaiskasvatuksen maksua.

Muutoksia tulee osa-aikaisen varhaiskasvatuksen maksun suuruuden määräytymiseen. Jos lapsi on varhaiskasvatuksessa korkeintaan 20 tuntia viikossa, kuukausimaksu on enintään 60% kokoaikaisesta maksusta eli enintään 0- 174 euroa perheen tuloista riippuen. Varhaiskasvatuksen kestäessä enemmän kuin 20 tuntia, mutta alle 35 tuntia viikottain, kunta voi periä maksun, jonka suuruus on suhteutettu varhaiskasvatusaikaan. Mikäli varhaiskasvatus kestää keskimäärin vähintään 35 tuntia viikossa voidaan kuukausimaksuna periä kokoaikaisen varhaiskasvatuksen maksu.

Huoltajat valitsevat millainen hoitotuntimäärä vastaa heidän perheensä tarpeita kuukaudessa keskimäärin. Jos kuukausittaisissa tuntimäärissä on vaihtelua, hoitotuntien määrä valitaan suurimman tuntimäärän perusteella. Jos valittu tuntimäärä osoittautuu liian suureksi, voi sopimusta muuttaa kolmen kuukauden kuluttua. Sopimus on voimassa vähintään kolme kuukautta, eikä muutosta tuntimääriin tehdä kesken sopimuskauden.

Maksun määräämisen perusteena tuloina otetaan edelleen huomioon lapsen, hänen vanhempansa tai muun huoltajan sekä näiden kanssa yhteistaloudessa avioliitossa tai avioliitonomaisissa olosuhteissa elävän henkilön veronalaiset sekä verosta vapaat tulot. Maksun määräämisen perusteena olevia tuloarvoja korotettiin kahden ja kolmen hengen perheiden osalta.

Perheen henkilö- määrä	Nykyinen tulo- raja euroa/kk	Nykyinen maksu- prosentti	Uusi tuloraja euroina/kk	Uusi maksuprosentti
2	1403	11,5 %	1915	11,5 %
3	1730	9,4 %	1915	9,4 %
4	2053	7,9 %	2053	7,9 %
5	2191	7,9 %	2191	7,9 %
6	2328	7,9 %	2328	7,9 %

Yhteishuoltajuustilanteessa uusi laki muuttaa varhaiskasvatuksen asiakasmaksun perimistä. Mikäli lapsen huoltajat asuvat eri osoitteissa, mutta lapselle järjestetään varhaiskasvatusta vain yhdessä kunnassa, määrätään maksu sen perheen tulojen perusteella, jonka luona lapsella on väestörekisteriotteen mukainen asuinpaikka. Jos molemmat vanhemmat ovat töissä, lapsen hoitotarve kartoitetaan ja hoitosopimus määritellään molempien huoltajien tarve huomioiden. Jos lapselle järjestetään varhaiskasvatusta kahden kunnan alueella, maksu on määrättävä erikseen molemmissa kunnissa.

Maksu voidaan pääsääntöisesti periä enintään 11 kuukaudelta toimintavuoden aikana. Peruuttamatta jätetystä varhaiskasvatuksesta voidaan periä puolet lain mukaan määräytyvästä kuukausimaksusta.

Toimintapäivien laskennan kerroin laskutuksessa on 21 ja varattava hoitoaika ilmoitetaan tunteina kuukaudessa.

Varhaiskasvatusmaksu määräytyy jatkossa oheisen taulukon mukaisesti:

Varattu hoitoaika keskimäärin/vko	Varattu hoitoaika/kalenterikuukausi	Osuus määritellystä kuukausimaksusta
enintään 20h/vko	Enintään 84h/kk	60%
21-34h/vko	enintään 146h/Kk	80%
35h tai yli/vko	147h /yli/kk	100%

Tulorajoja ja enimmäismaksuja tarkistetaan jatkossakin kahden vuoden välein. Ensimmäisen kerran tarkistus tulee voimaan 1.8.2018. Varhaiskasvatuksessa käytetään jatkossa sosiaalihinainteksin sijasta opetustoimen hintaindeksiä. Tulorajat tarkistetaan jatkossakin ansiotasoindeksiin mukaisesti.

Rehtori:

Sivistyslautakunta päättää, että varhaiskasvatuksen asiakasmaksut määräytyvät 1.3.2017 alkaen varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain

(1503/2016) mukaisesti edelläkuvattuun tapaan.

Päätös:

Sivistyslautakunta päättää, että varhaiskasvatuksen asiakasmaksut määräytyvät 1.3.2016 alkaen varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) mukaisesti.